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P R O T O K Ó Ł Nr XIV/12 

z obrad XIV Sesji Rady Gminy Stara Biała, 
która odbyła się w dniu 28 czerwca 2012 r. 

 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 

2011 rok. 
8. Sprawozdanie Wójta Gminy z przebiegu współpracy gminy Stara Biała 

z organizacjami pozarządowymi za 2011 rok. 
9. Przedstawienie sprawozdania z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Starej Białej za 2011 rok. 
10. Przedstawienie sprawozdania z wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka Kultury 

i Sportu za 2011 rok. 
11. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Stara Biała wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Stara Biała za 2011 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2011 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na 

lata 2012 – 2020. 
14. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na rok 2012. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji projektu systemowego współfinansowanego 

z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
2007-2013, Priorytet VII „Promocja integracji społecznej”, Działanie 7.1. „Rozwój 
i upowszechnianie aktywnej integracji”, Poddziałanie 7.1.1. „Rozwój 
i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej” w 2012 roku. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla 
dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli pełniących w szkole funkcje kierownicze. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 
stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów 
i doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest 
gmina Stara Biała. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
wsi Maszewo Duże oraz wschodniej części wsi Mańkowo. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Srebrna (dz. nr 32/14). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych ze 
zbyciem niezabudowanej nieruchomości położonej w m. Kowalewko gmina Stara Biała (dz. 
nr 46/2). 

21. Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla gminy Stara Biała. 
22. Zapytania i wolne wnioski. 
23. Zakończenie obrad.                
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XIV Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
Rozpoczęła się o godz. 9.15 i zakończyła o godz. 14.30. 
Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  
Listy obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Jan Wrześniewski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 
sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  
Pan Wójt złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o dwa punkty:  
- po punkcie 12 wprowadzenie punktu 13: 
„Podjecie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na 
lata 2012 – 2020” 
- i po dotychczasowym punkcie 18 punktu 19: 
„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych ze zbyciem 
niezabudowanej nieruchomości położonej w m. Kowalewko gmina Stara Biała (dz. nr 46/2)” 
zmieniając odpowiednio numerację punktów porządku obrad. 
Wobec braku innych propozycji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Pana 
Wójta. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek Pana Wójta przyjęto jednogłośnie (15 głosów 
„za”). 
Następnie, wobec braku innych wniosków, poddał pod głosowanie porządek obrad 
uwzględniający wniosek Pana Wójta i przedstawiający się następująco:  
  
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 

2011 rok. 
8. Sprawozdanie Wójta Gminy z przebiegu współpracy gminy Stara Biała z organizacjami 

pozarządowymi za 2011 rok. 
9. Przedstawienie sprawozdania z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Starej Białej za 2011 rok. 
10. Przedstawienie sprawozdania z wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka 

Kultury i Sportu za 2011 rok. 
11. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Stara Biała wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Stara Biała za 2011 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2011 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2012 – 2020. 
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14. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała za rok 2012. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji projektu systemowego współfinansowanego 

z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007-2013, Priorytet VII „Promocja integracji społecznej”, Działanie 7.1. „Rozwój 
i upowszechnianie aktywnej integracji”, Poddziałanie 7.1.1. „Rozwój i upowszechnianie                   
aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej” w 2012 roku. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 
dla dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli pełniących w szkole funkcje kierownicze. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 
stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 
logopedów i doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest gmina Stara Biała. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Maszewo Duże oraz wschodniej części wsi Mańkowo. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Srebrna Dz. nr 32/14). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych ze 
zbyciem niezabudowanej nieruchomości położonej w m. Kowalewko gmina Stara Biała 
(dz. nr 46/2). 

21. Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla gminy Stara Biała. 
22. Zapytania i wolne wnioski.                                                                                                                    
23. Zakończenie obrad.                

 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosów „za”) przyjęła 
porządek obrad zawierający wniosek Wójta Gminy i przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 

   
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia XIII sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia Sesji 
radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 
protokółu z sesji. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XIII Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 
(15 głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 

 Omówił pokrótce realizowane inwestycje: 
o Rozbudowa sieci wodnej i kanalizacyjnej na terenie gminy – trwa procedura 

przetargowa. W projekcie uchwały w sprawie zmiany budżetu jest propozycja 
zwiększenia wydatków na ten cel. Na to zadanie uzyskaliśmy wsparcie z PROW-u.  

o Wykonanie projektu budowlanego budowy ul. Różanej i ul. Słowackiego w Mańkowie 
i Maszewie Dużym – konieczna jest aktualizacja mapy geodezyjnej. 
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o Budowa ul. Prusa w Maszewie Dużym – nie powinno być problemów z realizacją. 
o Budowa ul. Cedrowej w Maszewie Dużym – jak wyżej. 
o Budowa dróg wewnętrznych w Brwilnie – na tę inwestycję w budżecie gminy 

przewidziano 400 tys. zł. Ponieważ praktycznie gmina nie ma szansy na dodatkowe 
dochody w bieżącym roku, a tym samym zwiększenia wydatków na tę inwestycję, 
Radzie Gminy zostanie przedłożona propozycja rozłożenia tej inwestycji na okres dwóch 
lat. 

o Budowa drogi wewnętrznej w Maszewie – jest problem z uzyskaniem zgody 
mieszkańców na pozyskanie gruntu na tę inwestycję. 

o Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej: budynek Urzędu Gminy i Szkoła 
Podstawowa w Starych Proboszczewicach – prace są na ukończeniu, Szkoła 
w Maszewie Dużym – roboty zaczną się w najbliższym czasie. 

o Zakup gruntów pod drogi – jest realizowany sukcesywnie. 
o Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Maszewie Dużym – trwa procedura o uzyskanie 

pozwolenia na budowę. 
o Budowa Szkolnego Placu Zabaw, parkingu i drogi wewnętrznej – przeciwpożarowej przy 

Szkole Podstawowej w Wyszynie – oba place zabaw, parking i droga wewnętrzna są 
wykonane, w okresie wakacji zostanie zamontowana winda. 

o Opracowanie projektu technicznego budowy przedszkola w Nowych Proboszczewicach 
– projekt w trakcie wykonywania. 

o Montaż lamp oświetlenia ulicznego na istniejących liniach energetycznych – ze spółką 
Energa Oświetlenie została podpisana umowa na okres od 16.05.2012 r. do 
15.05.2015 r. Na dzień dzisiejszy uzgodniono stawkę 13,50 zł za konserwację 1 lampy. 
Stawka ta będzie na każdy rok waloryzowana o kwotę inflacji.  
W w/w stawce mieści się również montaż oświetlenia w miejscach, na które uzyskano 
prawomocne pozwolenie na budowę i w miejscach, w których nie można wyodrębnić 
oddzielnego układu pomiarowego a są słupy,na których można zamontować lampy 

o Zagospodarowanie terenu wokół świetlicy wiejskiej w Bronowie-Zalesiu – pozostało 
rozliczenie inwestycji. 

o Opracowanie projektu budowlanego zespołu rekreacyjno – sportowego w m. Biała – 
w tym roku planujemy wykonanie badań archeologicznych. 

           Pan Wójt poinformował również o następujących sprawach: 
o w ubiegłym tygodniu dokonano rozbiórki starej oczyszczalni ścieków 

w Ogorzelicach. 
o Prezydent Miasta Płocka przysłał projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmian opłat za 

przewozy autobusami KM Płock Sp. z o.o. Przewidywana jest podwyżka cen za bilet 
w strefie A z 2,50 zł na 2,80 zł. Strefa A będzie się teraz kończyć w granicach miasta, co 
dla mieszkańców gminy podróżujących do Płocka będzie oznaczało wzrost kosztów 
przejazdu z 2,50 zł na  6,00 zł.  Na prośbę o ustalenie jako granicznych przystanków 
strefy A pierwszych przystanków autobusowych znajdujących się na terenie gminy 
Prezydent Miasta Płocka nie udzielił odpowiedzi. 

o Omówił pokrótce przygotowania Urzędu Gminy do realizacji obowiązków wynikających  
z ustawy o gospodarce odpadami. 

o Nawiązując do zakończenia roku szkolnego Pan Wójt poinformował, że stypendia za 
wyniki w nauce (przeciętna z ocen 4,75 i więcej) i wzorowe zachowanie pobierało 139 
uczniów, a za osiągnięcia sportowe 68 uczniów. 

o Poinformował, że z inicjatywy Mazowieckiej Izby Rolniczej odbyło się spotkanie 
z rolnikami dotyczące zanieczyszczenia azotem wód, przede wszystkim wód płynących 
rzekami. 

o W związku z wejściem w życie Kodeksu Wyborczego Rada Gminy do końca 
października br. powinna podjąć uchwałę w sprawie podziału gminy na jednomandatowe 
okręgi wyborcze. Przygotowywany jest projekt uchwały, który w jak najmniejszym 
stopniu ingeruje w dotychczasowy podział na okręgi wyborcze; zmiana będzie dotyczyła 
jedynie podziału okręgów wielomandatowych. Projekt uchwały musi być wcześniej 
skonsultowany z Krajowym Biurem Wyborczym w Płocku. 

o Poinformował, że rolnicy złożyli ok. 200 wniosków o oszacowanie szkód w uprawach 
rolnych spowodowanych przez ujemne skutki przezimowania. Wnioski zostały 
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zweryfikowane przy udziale Mazowieckiej Izby Rolniczej. Z tego ok. 20 osób złożyło 
wnioski o umorzenie podatku rolnego, które Wójt rozpatrzył negatywnie, ponieważ straty 
te nie wypełniają przesłanek Ordynacji podatkowej. 

o Zaprosił wszystkich obecnych na zawody strażackie i powitanie lata do Maszewa 
Dużego. Impreza odbędzie się w sobotę 30 czerwca br. Poprosił też sołtysów, aby nie 
uchylali się przed udziałem w turnieju sołectw podczas nadchodzących dożynek. 

 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
Radny Marek Moderacki: 

 Jaka firma jest wykonawcą ul. Prusa w Maszewie Dużym? 
 Jaka firma będzie wykonawcą rozbudowy sieci wodno-kanalizacyjnej? 

Radny Stanisław Wiśniewski: 
 Na jakim etapie jest sprawa montażu lampy ostrzegawczej na skrzyżowaniu drogi 

wojewódzkiej z powiatową na styku Srebrnej i Mańkowa? 
Radny Mariusz Downarowicz: 

 Jaki jest stan zaawansowania budowy drogi tzw. „ceówki” w Brwilnie? 
Radny Włodzimierz Kajkowski: 

 Jaki będzie koszt aktualizacji mapy geodezyjnej w związku z budową ul. Różanej 
w Mańkowie? 

 
Odpowiedzi Pana Wójta: 
Na pytania radnego Marka Moderackiego: 

  Wykonawcą ul. Prusa jest PRD Lipno sp. z o.o. 
 Wykonawcą robót wodno-kanalizacyjnych będzie prawdopodobnie firma z Włocławka. 

Na pytanie radnego Stanisława Wiśniewskiego: 
 Wykonujemy obecnie projekt oświetlenia tego skrzyżowania i na tym etapie wystąpimy do 

MZDW w Warszawie z propozycją oznakowania skrzyżowania żółtą lampą pulsującą.  
 Na Pytanie radnego Mariusza Downarowicza: 
 Inwestycja jest przygotowana do przetargu. Z uwagi na brak wystarczających środków 

finansowych w budżecie, inwestycja ta będzie musiała być realizowana w cyklu dwuletnim. 
Na pytanie radnego Włodzimierza Kajkowskiego: 

 Przewidywany koszt: od 500 zł do 2 tys. zł. 
 
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych w okresie 
między sesjami. 
 
Komisja Rewizyjna spotkała się trzy razy, w tym jeden raz na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji.  Przewodniczący Komisji Jacek Portalski omówił tematykę posiedzeń: 
1. Analiza i ocena realizacji Planu Rozwoju Lokalnego Gminy na lata 2007-2013. 
2. Analiza gospodarki wodno-ściekowej. 
3. Analiza sprawozdania finansowego za 2011 rok. 
4. Analiza działalności oraz ocena sprawozdania finansowego za 2011 rok Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, Gminnej Biblioteki Publicznej i Gminnego Ośrodka Kultury i 
Sportu. 

W sprawach różnych Komisja Rewizyjna zapoznała się z założeniami do projektów uchwał 
przygotowywanymi na Sesje Rady Gminy. 
Tematykę wspólnego wyjazdowego posiedzenia wszystkich komisji przedstawił Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej Jacek Portalski.  Komisje zapoznały się ze stanem i utrzymaniem dróg 
gminnych, powiatowych i wojewódzkich oraz przygotowaniem do budowy dróg gminnych 
i osiedlowych. Ponadto  radni uznali, że konieczna jest likwidacja „dzikiego” wysypiska śmieci 
w Nowych Proboszczewicach. 
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Komisja Budżetowa spotkała się trzy razy, w tym jeden raz na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji. Przewodniczący Komisji Mariusz Downarowicz omówił tematykę 
posiedzeń: 
1. Analiza i ocena realizacji Planu Rozwoju Lokalnego Gminy na lata 2007-2013. 
2. Informacja nt. funkcjonowania komunikacji publicznej na terenie gminy. 
3. Analiza sprawozdania finansowego za 2011 rok. 
4. Analiza sprawozdania z przebiegu współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi 

w 2011 r. 
5. Wydatkowanie środków na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 2011 r. 
W sprawach różnych Komisja Budżetowa zapoznała się z założeniami do projektów uchwał 
przygotowywanymi na Sesje Rady Gminy oraz przedyskutowała projekt uchwały Rady Miasta 
Płocka w sprawie podwyżki opłat za przewozy świadczone przez KM Płock Sp. z o.o. 
 
Komisja Polityki Społecznej spotkała się trzy razy, w tym jeden raz na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji. Przewodniczący Komisji Andrzej Wojciechowski omówił tematykę 
posiedzeń: 
1. Realizacja zadań w zakresie pomocy społecznej przez GOPS. 
2. Analiza i ocena realizacji Planu Rozwoju Lokalnego Gminy na lata 2007 – 2013. 
3. Funkcjonowanie szkół na terenie gminy – była to część wyjazdowa posiedzenia. 
4. Analiza sprawozdania finansowego za 2011 rok. 
5. Analiza sprawozdania z przebiegu współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi 

w 2011 r. 
6. Wydatkowanie środków na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 2011 r. 
W sprawach różnych Komisja Polityki Społecznej zapoznała się z założeniami do projektów 
uchwał przygotowywanymi na Sesje Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonych sprawozdań. 
Wobec braku uwag i pytań odnośnie przedstawionych sprawozdań o godz. 10.45 zarządził 25 
minutową przerwę w obradach. 
O godz. 11.10 wznowiono obrady. 
Na posiedzenie Rady Gminy przybył radny powiatu płockiego Henryk Kamiński. 
 
Ad. 6.  
Głos zabrali: 
Radny Stanisław Wiśniewski poprosił radnych powiatu płockiego o spowodowanie 
wykoszenia rowów przy drogach powiatowych. 
Radny powiatu płockiego Marek Moderacki: 

 Prośbę o wykoszenie rowów przy drogach powiatowych przekaże odpowiednim służbom. 
 Poinformował, że przebudowa skrzyżowania drogi powiatowej z drogą wojewódzką została 

zgłoszona w interpelacji do MZDW. 
 Poinformował pokrótce o sprawach bieżących Starostwa Powiatowego. 

Radny Piotr Rutkowski: 
 Zapytał kierownika Posterunku Policji w Starej Białej, czy został już ustalony kierowca 

samochodu ciężarowego, który rozbił wiatę przystankową w Bronowie-Zalesiu? Prosi 
o wyegzekwowanie ubezpieczenia za zniszczone mienie gminy. 

Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz zaproponował wybudowanie ronda na 
niebezpiecznym skrzyżowaniu drogi powiatowej z drogą gminną w Starym Draganiu.  
Radny Piotr Rutkowski poprosił radnych powiatu płockiego o interwencję w sprawie 
wykoszenia barszczu Sosnowskiego rosnącego w okolicach skrzyżowania drogi powiatowej 
z drogą gminną i przy PWSZ w Nowym Trzepowie. 
Odpowiedzi Kierownika Posterunku Policji w Starej Białej Zdzisława Dybca: 

 Na pytanie radnego Piotra Rutkowskiego:  
W związku ze zniszczeniem wiaty przystankowej w dniu dzisiejszym zostaną podjęte 
czynności wyjaśniające. 

Na sprawę poruszoną przez sołtysa  Bronowa-Zalesia Bogdana Jachimowicza: 
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 Obiecał w okolice skrzyżowania dróg skierować patrol policyjny z urządzeniem mierzącym 
prędkość pojazdów. Stwierdził, że najwłaściwsze byłoby wybudowanie w tym miejscu ronda.  
 

Salę obrad opuścił kierownik Posterunku Policji w Starej Białej Pan Zdzisław Dybiec. 
 
Radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski: 

 Poparł pomysł wybudowania ronda na skrzyżowaniu drogi powiatowej i gminnej w  Starym 
Draganiu, na razie przynajmniej tymczasowego. 

 Obiecał interwencje w sprawie wykoszenia chwastów. 
 Wypowiedział się przeciw wprowadzaniu w Polsce przepisów dotyczących OSN (obszar 

szczególnie narażony na zanieczyszczenia związkami azotu pochodzącymi ze źródeł 
rolniczych). 

 
Radny Włodzimierz Kajkowski: 

 Wypowiedział się krytycznie odnośnie wprowadzenia przepisów dotyczących OSN i trybu 
przyznawania odszkodowań rolnikom. 

  Podziękował radnym powiatu płockiego za złożone interpelacje w sprawach dotyczących  
gminy, które przyniosły widoczne rezultaty. 

Radny Stanisław Wiśniewski: 
 Zwrócił się z prośbą do radnego powiatowego o interwencję w sprawie utrzymania 

i przebudowy skrzyżowania drogi  powiatowej i wojewódzkiej w Mańkowie.  
Radny powiatu Płockiego Marek Moderacki skrytykował sytuację, jaka wytworzyła się 
w Starostwie Płockim. 
Radny powiatu płockiego Lech Dąbrowski: 

 Zauważył, że radni powiatowi na sesji rady gminy powinni zajmować się sprawami tej 
gminy, unikając polityki.  

 Sprawa skrzyżowania dróg w Starym Draganiu wymaga spotkania zainteresowanych 
instytucji i nie będzie rozwiązana na sesji Rady Gminy. 
 

Salę obrad opuścili radni powiatu płockiego: Henryk Kamiński i Marek Moderacki. 
Radny Władysław Mikołajczyk wyraził zdanie, że likwidacja Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Białej była błędem, za który również ponosi winę. Zarzucił 
Niepublicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej „Biała” złą pracę z powodu zapowiedzianego 
ograniczenia przyjmowania pacjentów w Ośrodku Zdrowia w Nowych Proboszczewicach tylko 
do dwóch dni w tygodniu. Jest to za mało w stosunku do ilości mieszkańców i ich potrzeb. 
Poprosił Pana Wójta i komisje Rady Gminy o zajęcie się tą sprawą. Ponadto wyraził 
niezadowolenie ze zlikwidowania punktu pocztowego w Nowych Proboszczewicach. 
Radny Włodzimierz Kajkowski stwierdził, że do niego, jako radnego i mieszkańca Starych 
Proboszczewic, nie docierają głosy w sprawie niedostatecznej opieki medycznej. Dodał, że 
Rada Gminy nie ma wpływu na działalność NOZZ „Biała”. 
Radny Piotr Rutkowski poprosił o: 

 Wykoszenie barszczu Sosnowskiego rosnącego w rowie przydrożnym przy drodze 
prowadzącej do PWSZ i pod wiaduktem w Nowym Trzepowie. 

 Uwzględnienie w przetargu dotyczącym budowy sieci wod.-kan.  doprowadzenie przyłącza 
do działki nr 1/2 w Nowym Trzepowie. 

 Objęcie przez stację podwyższającą ciśnienie wody w sieci miejscowości: Kruszczewo, 
Nowe Bronowo, Nowe Trzepowo i Bronowo-Zalesie. 

 Naprawienie wiaty przystankowej w Bronowie-Zalesiu. 
Radny Marek Moderacki: 

 Zapytał, czy właścicielka działki nr 17 w Mańkowie otrzymała już zwrot pieniędzy z tytułu 
rozliczenia doprowadzenia gazu do nieruchomości. 

 Wskazał wybudowanie chodnika przy stacji paliw w Mańkowie i Maszewie Dużym jako 
przykład skutecznego monitowania do zarządcy drogi. 

 Zapytał, czy plan budowy kanalizacji obejmuje mieszkańców Nowej Białej. 
 Zapytał, kiedy odbędzie się konkurs na dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 

w Wyszynie. 
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Pan Wójt ustosunkował się do zarzutów odnośnie funkcjonowania NZOZ „Biała” postawionych 
przez radnego Władysława Mikołajczyka. Stwierdził, że gmina nie miała żadnego wpływu na 
funkcjonowanie SPZOZ w Białej i nie ma wpływu na funkcjonowanie NZOZ „Biała”.  Za 
trudności w funkcjonowaniu ośrodków zdrowia w całym kraju winę ponosi NFZ. Wyraził też 
zaskoczenie, że radny obwinia wójta za likwidację punktu pocztowego. Decyzja o pozostawieniu 
jednego punktu pocztowego jest wyłączną decyzją Poczty Polskiej i dotyczy wszystkich gmin na 
terenie kraju. 
Odpowiedzi Pana Wójta: 
Na sprawy poruszone przez radnego Piotra Rutkowskiego: 

 Rowy są wykoszone. Jeśli pozostały miejsca, w których odrasta barszcz Sosnowskiego, 
będzie on wycięty. 

 Doprowadzenie przyłącza wod.-kan.do działki nr 1/2 w Nowym Trzepowie nie było 
uwzględnione w I etapie. Obecnie jest już skompletowana dokumentacja i pozwolenie na 
budowę II etapu. 

 Jeśli sprawca zniszczenia wiaty przystankowej zostanie ustalony, ubezpieczyciel zwróci 
gminie wartość ubezpieczenia, jeśli nie – remont wiaty będzie musiał być wykonany na 
koszt gminy. 

 Sprawa podwyższenia ciśnienia w sieci wodociągowej nie jest zaniedbana; aktualnie jest 
kończona dokumentacja techniczna.  

Na sprawy poruszone przez radnego Marka Moderackiego: 
 Sprawa rozliczenia pieniędzy zostanie wyjaśniona. 
 Kanalizacja miejscowości Nowa Biała została ujęta w planie. 
 Posiedzenie komisji konkursowej w sprawie wyboru dyrektora Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Wyszynie zostało ustalone na 11 lipca br. 
Pani dr Urszula Oleśkiewicz-Kiciak, która przybyła na Sesję,  wyjaśniła zasady działania 
NZOZ „Biała” wskazując przepisy NFZ jako podstawę organizacji opieki zdrowotnej. Wyświetliła 
powody rezygnacji z pracy lekarza, który obsługiwał filię NZOZ „Biała” w Nowych 
Proboszczewicach. Dodała, że przyczyną odejścia lekarza nie były sprawy finansowe. 
Poinformowała, że poczyniła już starania o zatrudnienie nowego lekarza. Uprzedziła, że 
znalezienie nowej osoby będzie bardzo trudne. 
Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki stwierdził, że jest zaskoczony przyczyną 
odejścia lekarza. Zarzucił lekarzom z NZOZ „Biała”, że wyżej stawiają własny zysk niż interes 
społeczny i zdrowie dzieci. 
Pani dr Oleśkiewicz-Kiciak jeszcze raz wyjaśniła, że nie chodzi o pieniądze, o zysk, ale 
o inne powody, związane z liczbą lekarzy i ich fizycznymi możliwościami obsługi mieszkańców. 
Dodała, że była gotowa osobiście obsługiwać Ośrodek w Nowych Proboszczewicach, byle tylko 
zatrzymać odchodzącego lekarza. Zarzut, że po tylu latach pełnej oddania pracy dla zysku 
rezygnuje z filii w Nowych Proboszczewicach odbiera jak policzek. 
Pan Wójt jeszcze raz podkreślił, że odchodzący lekarz nie chce pracować nawet za dużo 
większe pieniądze, więc nie chodzi o zysk, ale o pracę w tym środowisku. Dodał, że 
w ośrodkach miejskich jest dużo większa możliwość kariery zawodowej, a lekarz ma prawo 
wyboru miejsca pracy. 
Przewodniczący Rady zwrócił się do sołtysów z pytaniem, czy znane są im przypadki, kiedy 
pacjent nie został przyjęty. Nikt z sołtysów takiego przypadku nie zgłosił. 
Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki przekazał skargę mieszkańców, że nie ma już 
możliwości rejestracji pacjentów przez telefon. 
Pani dr Oleśkiewicz-Kiciak wyjaśniła, że była zmuszona zrezygnować z telefonicznej 
rejestracji pacjentów w Ośrodku Zdrowia w Nowych Proboszczewicach z powodu braku 
możliwości sprawdzenia przez telefon, czy dany pacjent jest ubezpieczony. Drugim powodem 
było nie przychodzenie pacjentów na wcześniej zarezerwowaną wizytę.  
Radny Włodzimierz Kajkowski stwierdził, że bardzo wysoko ocenia pracę Pani dr 
Oleśkiewicz-Kiciak i teraz należy się skupić na problemie pozyskania nowego lekarza. 
Na zgłoszenie potrzeby radnego Krzysztofa Paradowskiego o naprawę ubytków 
w poboczach i udrożnienie rowów przy drodze Kowalewko – Srebrna Pan Wójt odpowiedział, że 
te roboty będą wykonane w ramach gwarancji. 
Radny Stanisław Wiśniewski poprosił o przyspieszenie budowy przystanku autobusowego dla 
wysiadających w Kobiernikach. 
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Radny Włodzimierz Kajkowski zapytał: 
 Jakie są przewidywane dalsze czynności dotyczące budowy gazociągu? 
 Na jakim etapie jest sprawa melioracji? 

Odpowiedzi Pana Wójta: 
 Budowa gazociągu jest na etapie ustalania, z której stacji będzie prowadzony gazociąg. 
 Odnośnie budowy melioracji: z Wojewódzkim Zarządem Melioracji i Urządzeń Wodnych 

został uzgodniony sposób postępowania, z czym wiąże się dotacja dla spółki wodnej, która 
powinna być uruchomiona w drugiej połowie roku. 

Radny Sławomir Dąbrowski poprosił o oznakowanie przejścia dla pieszych ze stadionu na ul. 
Płocką w Nowych Proboszczewicach. 
Pan Wójt odpowiedział, że zajmie się sprawami zgłoszonymi przez radnych: Krzysztofa 
Paradowskiego, Stanisława Wiśniewskiego i Sławomira Dąbrowskiego. 
 
Sesję Rady Gminy opuścił radny Marek Krajewski. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady poinformował, że  radni wcześniej otrzymali Sprawozdanie 
z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2011 rok. Poprosił radnych 
o ewentualne pytania do kierownika GOPS Pani Małgorzaty Wiśniewskiej-Klimczewskiej. 
Wobec braku pytań ze strony radnych przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali wcześniej Sprawozdanie Wójta Gminy 
z przebiegu współpracy Gminy Stara Białą z organizacjami pozarządowymi za 2011 rok. 
Następnie poprosił radnych o zadawanie pytań do sprawozdania. 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wcześniej członkowie Rady otrzymali sprawozdanie  
wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Starej Białej za 2011 rok. 
Następnie poprosił radnych o zadawanie pytań do sprawozdania. 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wcześniej członkowie Rady otrzymali sprawozdanie  
wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka  Kultury i Sportu za 2011 rok. 
Następnie poprosił radnych o zadawanie pytań do sprawozdania. 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali wcześniej sprawozdanie 
finansowe Gminy Stara Biała wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała 
za 2011 rok i informacją o stanie mienia Gminy. Następnie zapoznał radnych 
z Uchwałą Nr Pł.145.2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Warszawie z dnia 13 kwietnia 2012 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonych przez 
Wójta Gminy Stara Biała sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2012 rok. Jest to opinia 
pozytywna. 
Dalej przedstawił radnym pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stara Biała 
o realizacji budżetu gminy za 2011 rok, dającą podstawę do wystąpienia do Rady Gminy 
z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Stara Biała za 2011 rok, sformułowanym 
po rozpatrzeniu przez Komisję: sprawozdania finansowego, sprawozdania 
z wykonania budżetu gminy Stara Biała za 2011 rok wraz z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie mienia Gminy. 
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Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabieranie głosu w przedstawionej sprawie. 
Radni nie mieli pytań, wniosków i nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 rok i poprosił o zabieranie głosu. 
Wobec braku pytań ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:   „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 103/XIV/12 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 rok 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 

Ad.12. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. 
Następnie zapoznał radnych z Uchwałą Nr Pł.251.2012 Składu Orzekającego Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 13 czerwca 2012 roku w sprawie wydania opinii 
(pozytywnej) o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Stara Biała wniosku 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  
Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabieranie głosu w omawianej sprawie. 
Wobec braku  pytań  i wniosków ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:   „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 104/XIV/12 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2011 rok (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
O godz. 13:05 Przewodniczący Rady zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 13:15 wznowiono obrady. 
 
Podczas przerwy Sesję Rady  Gminy opuścił radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski. 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2012 – 2020. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 105/XIV/12 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 
Biała na lata 2012 – 2020 (uchwała w załączeniu do protokółu). 
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Ad. 14. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
gminy Stara Biała na rok 2012. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 106/XIV/12 zmieniającej Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na rok 2012 
 (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 15. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie realizacji projektu 
systemowego współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII „Promocja integracji 
społecznej”, Działanie 7.1. „Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji”, Poddziałanie 7.1.1. 
„Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez środki pomocy społecznej” w 2012 roku.                       
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:   „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 107/XIV/12 w sprawie realizacji projektu systemowego współfinansowanego 
z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007-2013, Priorytet VII „Promocja integracji społecznej”, Działanie 7.1. „Rozwój  
upowszechnianie aktywnej integracji”, Poddziałanie 7.1.1. „Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji przez środki pomocy społecznej” w 2012 roku (uchwała w załączeniu 
do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 16. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zasad udzielania 
i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych dla dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli pełniących 
w szkole funkcje kierownicze. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 108/XIV/12 w sprawie  zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 
dla dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli pełniących w szkole funkcje kierownicze 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 17. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy 
obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin 
oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 
logopedów i doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest gmina Stara Biała. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 109/XIV/12 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone 
dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 
logopedów i doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest gmina Stara Biała (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad.18. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego wsi Maszewo Duże oraz wschodniej części wsi 
Mańkowo. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 110/XIV/12 w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Maszewo Duże oraz wschodniej części wsi Mańkowo (uchwała 
w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 19. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nabyciem przez gminę Stara Biała gruntu położonego 
w m. Srebrna. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków oraz pytań ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 111/XIV/12 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Srebrna (uchwała 
w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 19. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych ze zbyciem niezabudowanej nieruchomości położonej w m. 
Kowalewko gmina Stara Biała (Dz. nr 46/2). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków oraz pytań ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 112/XIV/12 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie związanych ze zbyciem 
niezabudowanej nieruchomości położonej w m. Kowalewko gmina Stara Biała (dz. nr 
46/2) (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 20. 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali wcześniej „Ocenę zasobów pomocy 
społecznej na rok 2011 dla gminy Stara Biała” przygotowaną przez kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej Stara Biała Małgorzatę Wiśniewską-Klimczewską. 
Następnie poprosił radnych o zadawanie pytań do przedstawionego dokumentu. 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 
 
Ad. 21. 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
Radny Władysław Mikołajczyk: 

 Poprosił o jak najszybsze naprawienie drogi Kruszczewo – Nowe Proboszczewice. 
 Poprosił o wyjaśnienie, jak wygląda sprawa wymiany dowodów osobistych w związku 

z osiągnięciem 65 roku życia. 
Odpowiedzi Pana Wójta: 

 Droga zostanie naprawiona w jak najszybszym możliwym czasie. 
 Osobom, które osiągnęły 65 rok życia, są wydawane dowody osobiste na czas 

nieoznaczony. Dokładniejszej odpowiedzi udzieli po bliższym zapoznaniu się z przepisami. 
Sołtys Ulaszewa Leszek Majczyna: 

 Zapytał, czy jest możliwe położenie płyt betonowych na odcinku drogi w kierunku do lasu za 
sklepem? 

 Zapytał, czy jest szansa, aby place zabaw były dostępne dla mieszkańców w okresie 
wakacji? 

 Kiedy będzie wykonane oświetlenie uliczne przy działkach nr: 7/13, 7/17,7/19, 7/20 i 7/21 
w m. Ludwikowo? 

 Poprosił o wskazanie osób, które mogą wyrazić zgodę na zamieszczenie na terenie gminy 
trzech tablic informacyjnych promujących sołectwo Ulaszewo. 



14/15 
 

 Poprosił o wyrażenie zgody na nieodpłatne udostępnienie dnia 20 lub 24 sierpnia br. sali 
w remizie lub w Szkole Podstawowej w Wyszynie w celu przeprowadzenia szkolenia na 
temat funduszu sołeckiego. 

 Zapytał, czy jest możliwość wglądu do protokółów z posiedzeń komisji Rady Gminy? Czy są 
one dostępne w Internecie? 

Sołtys Włoczewa Romuald Żółtowski zapytał: 
 Kiedy będzie wybudowana droga we Włoczewie? 
 Kiedy będzie zamontowana kuchnia w świetlicy we Włoczewie? 

Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki: 
 Poprosił o naprawę tablicy ogłoszeniowej ustawionej przy Zespole Szkół w Starych 

Proboszczewicach (stłuczone szyby). 
 Poprosił o wykonanie zjazdu dla wózków dziecięcych naprzeciwko Zespołu Szkół w Starych 

Proboszczewicach do przejścia dla pieszych. 
 Przekazał prośbę mieszkańców ul. Umińskiego o wykoszenie rowów leżących wzdłuż tej 

ulicy. 
Radny Mariusz Downarowicz: 

 Poprosił o namalowanie linii dzielącej na połowy drogę Maszewo – Maszewo Duże, co 
zwiększy bezpieczeństwo jazdy. 

Radny Piotr Rutkowski: 
 Poprosił o ustawienie witaczy przy drogach wjazdowych do gminy w Nowym Trzepowie 

i Bronowie-Zalesiu. 
 
Odpowiedzi Pana Wójta: 
Na sprawy poruszone przez sołtysa Ulaszewa Leszka Majczynę: 

 Na drodze prowadzącej w kierunku lasu nie ma jeszcze dużego nasilenia ruchu, więc 
w chwili obecnej położenie płyt betonowych w tym miejscu nie jest priorytetem, nie ma też 
pieniędzy w budżecie gminy na ten cel. 

 Zamierzamy udostępnić  place zabaw i boisko w okresie wakacji ale musimy też zapewnić 
nad nimi nadzór i to jest pewien problem.. 

 Odnośnie zamieszczenia tablic informacyjnych dotyczących sołectwa Ulaszewo: 
wnioskodawca musi uzyskać odpowiednie zgody i decyzje, jakie obowiązują w tego typu 
sprawach. 

 Odnośnie oświetlenia: gmina ma zapewnienie spółki Energa Oświetlenie, że do końca 
września br. zostaną zamontowane wszystkie nowe lampy, a więc i w Ludwikowie. 

 Odnośnie szkolenia: sala może zostać udostępniona na ogólnie obowiązujących zasadach. 
Należy wcześniej zgłosić termin szkolenia, ponieważ korzystają z niej różne instytucje. 

 Odnośnie protokółów z posiedzenia komisji Rady Gminy: nie są one udostępnione 
w Internecie, ponieważ zawierają dane osobowe i informacje o osobistych sprawach 
mieszkańców. Mogą być udostępnione w trybie ustawy o informacji publicznej. 

Na pytania sołtysa Włoczewa Romualda Żółtowskiego: 
 Odnośnie drogi w parowie: geodeta musi najpierw wskazać jej przebieg. 
 Odnośnie kuchni: sprawa zostanie przekazana dyrektorowi GOKiS. 

Na sprawy poruszone przez sołtysa Starych Proboszczewic Jana Sieradzkiego: 
 Poprosił, aby drobne sprawy, typu pęknięta szyba w tablicy ogłoszeniowej, nie zostawiać na 

sesje Rady Gminy, ale zgłaszać na bieżąco do Urzędu. 
 Podziękował o przypomnienie o zjeździe dla wózków dziecięcych, który w tym miejscu jest 

bardzo potrzebny. 
 Pobocza i rowy przydrożne są wykaszane na bieżąco. Zwrócimy uwagę na ulicę 

Umińskiego. 
Na pytanie radnego Mariusza Downarowicza: 

 Wcześniej było robione rozeznanie w tej sprawie. Droga ta jest za wąska, aby można było 
dzielić ją linią. Z uwagi na możliwość zmiany przepisów zostanie to jeszcze raz sprawdzone. 

Na sprawy poruszone przez radnego Piotra Rutkowskiego: 
 W budżecie przewidziano pieniądze na około 5 witaczy. W tej chwili uzgadniana jest 

lokalizacja 3 witaczy; jeśli będzie ona zaakceptowana, zostanie uzgodnione ustawienie 
kolejnych dwóch witaczy. 
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Przewodniczący Rady ustosunkował się do próśb sołtysa Leszka Majczyny. Stwierdził, że na 
placach zabaw  przez całe wakacje odbywają się zajęcia dla dzieci, jednak obiekty nie mogą 
pozostać otwarte i bez nadzoru. Odnośnie protokółów z posiedzenia komisji Rady Gminy: każdy 
mieszkaniec ma wstęp na sesje Rady Gminy i posiedzenia Komisji Rady oraz prawo do 
zapoznania się z materiałami z posiedzenia komisji i sesji Rady Gminy (z wyłączeniem danych 
osobowych mieszkańców). Proponuje Panu Majczynie osobiste rozmowy i współpracę 
z osobami zarządzającymi gminą zamiast e-maili rozsyłanych wybranym osobom 
i przepychanek  typu „co ja powiedziałem i co mi odpowiedziano”. 
Sołtys Ulaszewa Leszek Majczyna: 
• poinformował o przystąpieniu sołectwa Ulaszewo do ogólnopolskiej akcji Masz Głos, Masz 

Wybór prowadzonej przez Stowarzyszenie Szkoła Liderów oraz Fundację im. Stefana 
Batorego. Z akcji tej wybrał kilka tematów, które chciałby zrealizować przy współpracy Rady 
Gminy, Wójta i sołtysów. 

• Poprosił radnych i sołtysów o podanie adresów e-mail, na które mieszkańcy mogliby 
wysyłać listy. 

• Chciałby, aby w ramach w/w akcji następne sesje Rady Gminy były rejestrowane na wideo 
i udostępniane w Internecie. 

• Proponuje, aby każdy radny ustalił jeden dzień w miesiącu jako dzień swojego dyżuru. 
 
Radni odnieśli się sceptycznie do propozycji Pana Majczyny, zauważając, że każdy radny 
powinien mieć prawo do ustalenia sposobu kontaktowania się z mieszkańcami, a znając swoich 
wyborców najlepiej wie, jak do nich dotrzeć. Mieszkańcy również wiedzą, gdzie znaleźć 
radnego. 
 
Przewodniczący Rady zapoznał radnych, wójta i sołtysów obecnych na sesji z Zarządzeniem 
Nr 56 Prezesa Rady Ministrów z dnia 27 czerwca 2012 r. w sprawie wprowadzenia I stopnia 
alarmowego (ALFA) na obszarze całego kraju, Zarządzeniem Nr 74 Prezesa Rady Ministrów 
z dnia 12 października 2011 w sprawie wykazu przedsięwzięć i procedur systemu zarządzania 
kryzysowego oraz pismem ze Starostwa Powiatowego w Płocku z dnia 28 czerwca 2012 r., 
znak ZK-II.0644.13/2012 z prośbą o przysyłanie Raportu sytuacyjnego z poszczególnych 
jednostek – do odwołania. 
 
Ad. 22. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XIV Sesji 
Rady Gminy Stara Biała. 
 
 
                                                                                    Przewodniczący Rady 
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